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PENSIONÄRSRÅDET  

Sammanträdestid 

 
2015-05-12, kl. 13.30-15.15 

Plats  

 
Älvsjö förvaltningshus 

Älvsjö stationsgata 21 

Närvarande      

Ordförande Christer Bentzer SPF  

Vice ordförande Inger Stenelo PRO  

Ledamöter Hans-Erik Kristersson PRO  

 Ingrid Uddén PRO  

    

Tjänstgörande ersättare Britt Petersson SPF  

    

Ersättare Lillemor Tholander SPF  

 Anders Friis PRO  

 Marianne Lindqvist SPRF  

    

Förhinder Ann-Christine Lindgren PRO  

 Evy Johansson SPF  

    

Övriga närvarande Majvi Andersson (S) ordf SDN, § 1-2 

 Johan Nilsson (M), vice ordf i SDN, § 1-2 

 Göran Sjödin, tf. stadsdelsdirektör, § 1-2 

 Carin Berg, sekreterare 

Eva Frykler, verksamhetsområdeschef 

 

Paragrafer §  1 - 9 

Dag för justering 

 
2015-05-15  

Protokollet delges Stadsdelsnämnd och förvaltning 

Pensionärsrådet 

KS pensionärsråd 

Älvsjö servicehus 

 

……………………………..             ……………………………… 

Christer Bentzer  Inger Stenelo 

Ordförande                                         Vice ordförande 

 

………………………………. 

Carin Berg 

Sekreterare  
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§ 1 

Val av justerare och tid för justering 

 

Vice ordföranden Inger Stenelo utsågs att tillsammans med 

ordföranden Christer Bentzer justera dagens protokoll vilket 

ska ske fredagen den 15 maj. 

 

§ 2 

Möte med presidiet 

 

Enligt instruktion för rådet ska stadsdelsnämndens presidium 

träffa rådet en gång per år. Presidiet deltog vid detta 

sammanträde med ordförande Majvi Andersson (S), vice 

ordförande Johan Nilsson (M) och tf. stadsdelsdirektör Göran 

Sjödin. 

 

Rådet tog upp bl.a. följande frågor: 

 

a. Inflytande 

Rådet ser gärna att inflytande och samverkan med 

nämnden utvecklas så att deras synpunkter och 

kompetens tas tillvara. 

 

b. Seminarier Äldrecenter 

Staden anordnar intressanta seminarier för äldre genom 

Äldrecenter, som dock ofta tar ut en hög deltagaravgift. 

Rådet önskar att nämnden söker påverka äldrenämnden, 

så att representanter för rådet ges möjlighet att deltaga 

utan kostnad. 

 

c. Bostäder för äldre 

Prognoser pekar på en kraftig ökning av landets äldre 

befolkning framöver, vilket ställer stora krav på lämpliga 

bostäder. Finns bostadsförsörjningsplan och 

bostadspolitiskt program och hur ser det ut för Älvsjö? 

Det är angeläget att boenden för äldre planeras in i 

gemenskapen i samhället och inte isoleras för sig. Ett 

värdigt äldreboende ska innehålla gemenskap, vara 

handikappanpassat, ha rimliga hyror/avgifter, god service 

och goda kommunikationer. Rådet ser också framför sig 

en generösare biståndsbedömning. 
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d. Sociala mötesplatser 

Det är viktigt med sociala mötesplatser som gärna får 

kombineras för såväl unga som äldre. Ett allaktivitetshus 

skulle vara välkommet. 

 

e. Tillgänglighet 

Det är brist på parkeringsplatser centralt i Älvsjö, vilket 

försvårar tillgång till den service som finns där. 

Folkparkvägen har lagts om, men har inte blivit så bra 

som man hade önskat.  

 

f. Bostadskön 

Stockholms stads bostadskös regelverk när det gäller 

köplats för äkta makar behöver ändras. Köplatsen är 

bunden till person och kan inte övertas av maka/make 

vid behov, vilket är orimligt.  

 

g. Samverkan med KPR 

Diskuterades hur kontakter med KPR kan utvecklas. 

 

h. Temadag för äldre 

Det är viktigt att hitta sätt att nå äldre medborgare med 

de frågor som är viktiga för dem. Man kan inte förlita sig 

på att nå alla via pensionärsorganisationerna utan det 

behövs andra sätt. Rådet föreslår att det anordnas en 

temadag för äldre i stadsdelen, det kan också anordnas 

informationsträffar för att informera om särskilda frågor.  

 

i. Föreningsstöd 

Det finns ett stort behov av föreningslokaler/ 

samlingslokaler till ett rimligt pris. Staden har många 

lokaler som står tomma kvällstid och helger som skulle 

kunna nyttjas, om man bara hittar ett system som 

fungerar. Föreningsbidragen behöver höjas.  

 

Presidiet pekade på att det pågår ett arbete med 

demokratiutveckling i stadsdelen, där man även kommer att 

titta på hur man kan utveckla samarbetet med råden. Nya 

arbetssätt behöver tänkas ut. Synpunkter i remissärenden från 

råden brukar numera läggas med som bilaga till nämndens 

yttranden. Presidiet tackade för sig och tar med sig de 

frågeställningar som framförts.  



ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND  
PENSIONÄRSRÅDET                                         SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

                                                                                                        2015-05-12                                            

 

 

 

 

 

 

Rådet inbjöds att komma till ett nämndsammanträde under 

hösten för att träffa hela nämnden för en dialog om sina 

frågor. Förvaltningen återkommer med en tidpunkt för detta.   

 

§ 3  

 Anmälan av föregående protokoll 

 

Anmäldes att protokoll från rådets sammanträde 2015-04-16 

justerats den 17 april. 

 

§ 4  

Anmälan av inkomna handlingar 

 

1. Kommunstyrelsens pensionärsråd, protokoll 2015-04-15 

 

2. Älvsjö servicehus förtroenderåd, minnesanteckningar  

2015-04-21 

 

3. Tvärpolitiska gruppen, minnesanteckningar 2015-04-29 

 

 

Genomgång av ärenden till stadsdelsnämnden 2015-05-21, § 5-8 

 
§ 5 

Anmälan av inlämnade medborgarförslag 

 

Till stadsdelsnämndens sammanträde den 21 maj har 

inkommit 3 medborgarförslag: 

 

1. Önskemål om byggnation av en lekpark i Långbro park 

2. Underlättande av framkomlighet i ett skogsområde 

mellan daghemmet på Johan Skyttes väg och lekparken 

vid Stora Mans väg 

3. Önskemål om fler kreativa, fantasifulla lekplatser i 

Älvsjö 

 

Stadsdelsnämnden föreslås överlämna medborgarförslagen 

till förvaltningen för beredning. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-04-21. 
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Pensionärsrådet 

Rådet vill inför beredningen av medborgarförslagen peka på 

vikten av att tänka på tillgänglighet och behov av lek och 

träning även för äldre. 

 
§ 6 

Svar på medborgarförslag om konstgräs på mindre 

bollplaner i Solberga 

 

Solberga bollklubb har lämnat in ett medborgarförslag om att 

två mindre bollplaner i Solberga ska förses med konstgräs, i 

Apelsinparken och vid parkleken Kristallen. Föreningen 

erbjuder sig att samfinansiera konstgräset i utbyte mot att de 

får boka vissa tider för fotbollsträning för barn på dessa 

bollplaner. 

 

Stadsdelsförvaltningen är positiv till förslaget att 

samfinansiera konstgräs på en mindre bollplan på parkmark, i 

första hand den föreslagna lilla grusplanen nära parkleken 

Kristallen. Däremot kan klubben inte erbjudas möjlighet att 

boka tider för träning för föreningens medlemmar på en 

bollplan som ligger på parkmark. Stadens parkmark är till för 

alla invånare och bollplaner i parker kan därför inte bokas. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-05-04. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 7 

Tertialrapport 1 2015 för Älvsjö stadsdelsnämnd 

 

Stadsdelsförvaltningen har upprättat tertialrapport I 2015 för 

stadsdelsnämnden, vilken är redovisad i ett tjänsteutlåtande 

daterad 2015-05-07. 

 

Pensionärsrådet 

Eva Frykler informerade om ärendet och framförallt om de 

delar i rapporten som berör äldre.  
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§ 8 

Remiss av motion (SD) om hedersvåld 

 

Kommunstyrelsen har remitterat remiss om motion (2015:4) 

inlämnad av Maria Danielsson (SD) om hedersvåld till bl.a. 

Älvsjö stadsdelsnämnd.  

 

Motionären föreslår att  

 kompetensen inom skola och socialtjänst för att möta 

hedersvåld ses över och att ett sammarbete initiera med 

GAPF (Glöm Aldrig Pela och Fadime) för att förbättra 

kunskaperna inom skola och socialtjänst i staden  

 material och information tas fram för hur SFI-lärare kan 

informera nya svenskar om hedersvåld och vilka lagar 

och normer som råder runt kvinnors sexualitet i Sverige 

 en Barnskyddsmyndighet upprättas för att där samla all 

kompetens inom området hedersvåld. 

 

Förvaltningen instämmer i att hedersrelaterat våld är viktigt 

att uppmärksamma. En samlad kompetens finns redan inom 

Origo, som är ett resurscentrum mot hedersrelaterat förtryck 

och våld. Det är ett länsövergripande samarbete mellan 

socialtjänsten i 26 kommuner, polismyndigheten och 

landstinget. Stockholms stad är formellt ansvarig för att driva 

verksamheten. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-04-21. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och ställer sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

§ 9 

Övriga frågor 

 

Besök på Blomsterfondens boende i Liseberg 

Rådet och intresserade tjänstemän är välkomna att besöka 

Blomsterfonden fredag 4 september, kl. 12- ca 15. Det blir 

lunch och information om verksamheten.  

 

Kalendarium 

Rådet fick veta att Ann-Katrin Forsman Fermelin kommer till 

rådet den 15 oktober för att berätta om sin verksamhet. 


